



Sdr. Omme menighedsråd møde	Onsdag d. 05.03.2025 kl. 17.30 i Sognehuset
--------------------------------	--

Til stede: Ulla Kronborg Jørgensen (UK), Dorte Thorsted Mouritsen (DM), Poul Bindsbøl (PB), Peter Eli Bolther (PEB), Peter Sigsgaard Sørensen, Camilla Damgaard Nielsen (CN), Jette Rosendal (JR), Annette Noer Baandrup (ANB)

	Punkt	Beslutning
1.	Godkendelse af dagsorden	UK Punkt 6, 7, 9 og 14 tilføjet på mødet.
2.	Sognets kirkeliv (10 min)	JR Der berettes om begravelse og fastelavnsarrangementet. Der planlægges at invitere de kommunale dagplejer og børnehaven på kirkebesøg i foråret. Der berettes om forestående døvegudstjeneste d. 09.03.2025 og planlægningen af denne. Her forespørges hjælp med afviklingen.
3.	Grøn kirke (15 min)	JR/ANB https://www.gronkirke.dk/soender-omme-kirke-er-ny-groen-kirke/ Der berettes om konceptet 'Grøn Kirke'. Sdr. Omme kirke har været Grøn Kirke siden 2020 og der ønskes en vurdering af hvorvidt der skal sættes fokus på dette igen eller om vi skal stoppe fokus på dette. Dette vendes på et fremtidigt menighedsrådsmøde.
4.	Vinduespudsning (15 min)	ANB Det berettes at der ikke har været pudset vinduer i hverken kirke, graverbygning og sognehus i lang tid. Der er derfor indhentet et tilbud på vinduespudsning to gange årligt. Menighedsrådet siger god for vinduespudsning én gang i 2025 og to gange årligt fremadrettet.
5.	Opdatering af brandudstyr (5 min)	ANB Der orienteres om at brandudstyr i sognehuset og kirken nu er udskiftet. Spejderne har overtaget de gamle vanddunke.
6.	Orgeltangenter	ANB Der orienteres om at der sidste år er indhentet tilbud på udskiftning af defekte tangenter.



		<p>Grundet den høje pris på dette tilbud er der indhentet et nyt fra en anden leverandør.</p> <p>Det ønskes at menighedsrådet tager stilling om der skal findes penge i budgettet til udbedring af tangenterne eller om der skal søges andetsteds til dette.</p> <p>Det besluttet at udbedringen af tangenter udføres når leverandøren er i området og der findes penge til dette i kirkens budget.</p>
7.	Spørgsmål fra jydefest komiteen	<p>ANB</p> <p>Der informeres omkring gudstjenesten i jydefesten.</p> <p>Komiteen har forespurgt en nøgle til kirkens toilet til brug for handikappede under jydefesten.</p> <p>Det foreslås at jydekomiteen udskifter låsecylinderen midlertidigt (eller permanent) under jydefesten, da kirkens nøgle anvendes andre steder end toilettet.</p>
8.	Mikrofon til organist (5 min)	<p>PS</p> <p>Der orienteres om ønske om en ekstra mikrofonforstærker således at der kan kobles mere end to mikrofoner til på samme tid.</p> <p>Der er nu sluttet en ekstra mikrofon til nede ved klaveret og det afprøves om dette kan fungere.</p>
9.	Kort nyt fra kommunikationsudvalget	<p>PEB</p> <p>Der orienteres om møde i udvalget.</p> <p>Det ønskes at menighedsrådet på et senere møde, tager stilling til hvorvidt vi skal budgettere med indkøb af udstyr til videoer til SoMe eller flyer/sogneblad.</p>
10.	Styning af de sidste træer på kirkegården (10 min)	<p>DM</p> <p>Der orienteres om udfordringer ved at få stynet træer på kirkegården i år.</p> <p>Det besluttet at der findes en løsning internt, såfremt prisen ikke overstiger 5000 kr. inkl. Moms.</p>
11.	Årshjul for menighedsrådet (15 min)	<p>UK</p> <p>Der orienteres om årshjulet for 2025 og der tages en åben snak om øvrige ønsker til dette.</p> <p>Årshjulet lægges i Churchdesk under 'Menighedsråd'</p>
12.	Nyt fra fondsudvalget (15 min)	<p>UK</p> <p>Der orienteres om sidste møde i fondsudvalget, hvor der blev snakket om de ønskede fokuspunkter i udvalget: Solceller på taget af graverbygningen samt renovering af sognehuset.</p>



		Der fokuseres på sognehuset med ønsket finansiering fra Nordea fonden.
13.	Planlagte aktiviteter i aktivitetsudvalget 2025 (15 min)	DM Der orienteres om kommende aktiviteter i sognet. <ul style="list-style-type: none">• Ulvetime• Babysalmesang• Konfirmation og detaljer herom• Kr. Himmelfart• Arrangement med Give Egnskor (dato skal planlægges)• Julekoncert og detaljer herom
14.	Nyt fra formanden	UK Der orienteres om ansøgning om fritagelse for opbevaring af kister i kapellet. Provstiet har afvist dette. Menighedsrådet følger op på dette med provstiet. Provstiudvalget har forespurgt at holde provstiudvalgsmøde i Sdr. Omme Sognehus d. 9. april 2025. Formanden har givet tilsagn til dette. Ydermere ønskes deltagelse fra Sønder Omme menighedsråd.
15.	Evt.	Der forespørges på udlån af sognehuset til PB mandag d. 10.03.2025. Kirketjener deltager ikke i kommende menigheds møde. Ønske om at få afklaring på vakant organiststilling. Ansættelsesudvalgt kigger på dette. Dette vendes på næste menighedsrådsmøde. Der spørges ind til opstart af udbedring af kirkediger. Kasser og kirkevæрге vender dette.
16.	Oplæsning og godkendelse af referat	CN

Ulla Kronborg Jørgensen

Dorte Thorsted Mouritsen

Poul Bindsbøl

Peter Eli Bolther



Peter Sigsgaard Sørensen

Jette Rosendal

Camilla Damgaard Nielsen